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2020年第 135號法律公告

全國人民代表大會關於建立健全香港特別行政區維護
國家安全的法律制度和執行機制的決定

(2020年 5月 28日第十三屆全國人民代表大會第三次會議通過 )

 第十三屆全國人民代表大會第三次會議審議了全國人民代表
大會常務委員會關於提請審議《全國人民代表大會關於建立健全香
港特別行政區維護國家安全的法律制度和執行機制的決定 (草案 )》
的議案。會議認為，近年來，香港特別行政區國家安全風險凸顯，“港
獨”、分裂國家、暴力恐怖活動等各類違法活動嚴重危害國家主權、
統一和領土完整，一些外國和境外勢力公然干預香港事務，利用香
港從事危害我國國家安全的活動。為了維護國家主權、安全、發展
利益，堅持和完善 “一國兩制”制度體系，維護香港長期繁榮穩定，
保障香港居民合法權益，根據《中華人民共和國憲法》第三十一條和
第六十二條第二項、第十四項、第十六項的規定，以及《中華人民共
和國香港特別行政區基本法》的有關規定，全國人民代表大會作出
如下決定：

L.N. 135 of 2020

Decision of the National People’s Congress on 
Establishing and Improving the Legal System and 

Enforcement Mechanisms for the Hong Kong Special 
Administrative Region to Safeguard National Security

(Unofficial English translation)

(Adopted at the Third Session of the Thirteenth National People’s 
Congress on 28 May 2020)

The Third Session of the Thirteenth National People’s Congress (NPC) 
deliberated the motion regarding the request for examination of the 
“Draft Decision of the National People’s Congress on Establishing and 
Improving the Legal System and Enforcement Mechanisms for the 
Hong Kong Special Administrative Region to Safeguard National 
Security” submitted by the Standing Committee of the NPC. The 
session considered that the risks for national security in the Hong 
Kong Special Administrative Region (HKSAR) have become notable 
in recent years. Various unlawful activities such as advocacy for “Hong 
Kong independence” as well as acts of secession, violence and 
terrorism, etc have seriously jeopardised national sovereignty, unity and 
territorial integrity. Certain foreign or external forces have flagrantly 
interfered in Hong Kong’s affairs and utilised Hong Kong to carry out 
activities endangering national security. To safeguard national 
sovereignty, security and development interests, uphold and improve 
the “one country, two systems” regime, safeguard the long-term 
prosperity and stability of Hong Kong, and safeguard the legitimate 
rights and interests of Hong Kong residents, the NPC has made the 
following decision pursuant to Articles 31, 62(2), 62(14) and 62(16) of 
the Constitution of the People’s Republic of China (PRC) and the 
relevant provisions of the Basic Law of the HKSAR of the PRC:
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1.	 The country unswervingly, fully and faithfully implements the 
principles of “one country, two systems”, “Hong Kong people 
administering Hong Kong” and a high degree of autonomy; upholds 
that Hong Kong be administered in strict accordance with the law; 
upholds the Constitution and the constitutional order in the HKSAR 
established by the Basic Law of the HKSAR; takes necessary measures 
to establish and improve the legal system and enforcement mechanisms 
for the HKSAR to safeguard national security, as well as to prevent, 
stop and punish in accordance with the law acts and activities 
endangering national security.

2.	 The country resolutely opposes interference in the HKSAR’s 
affairs by any foreign or external forces in any form, and will take 
necessary countermeasures to prevent, stop and punish in accordance 
with the law activities of secession, subversion, infiltration and 
sabotage carried out by foreign or external forces in Hong Kong.

3.	 It is the HKSAR’s constitutional responsibilities to safeguard 
national sovereignty, unity and territorial integrity. The HKSAR must 
complete the national security legislation stipulated in the Basic Law 
of the HKSAR at an earlier date. The HKSAR’s administrative, 
legislative and judicial organs must, in accordance with relevant laws 
and regulations, effectively prevent, stop and punish acts and activities 
endangering national security.

4.	 The HKSAR must establish and improve the institutions and 
enforcement mechanisms for safeguarding national security, strengthen 
the enforcement forces for safeguarding national security, and step up 
enforcement to safeguard national security. When needed, relevant 
national security organs of the Central People’s Government (CPG) 
will set up agencies in the HKSAR to fulfil relevant duties to safeguard 
national security in accordance with the law.

 一、國家堅定不移並全面準確貫徹“一國兩制”、“港人治港”、
高度自治的方針，堅持依法治港，維護憲法和香港特別行政區基本
法確定的香港特別行政區憲制秩序，採取必要措施建立健全香港特
別行政區維護國家安全的法律制度和執行機制，依法防範、制止和
懲治危害國家安全的行為和活動。

 二、國家堅決反對任何外國和境外勢力以任何方式干預香港
特別行政區事務，採取必要措施予以反制，依法防範、制止和懲治
外國和境外勢力利用香港進行分裂、顛覆、滲透、破壞活動。

 三、維護國家主權、統一和領土完整是香港特別行政區的憲
制責任。香港特別行政區應當儘早完成香港特別行政區基本法規定
的維護國家安全立法。香港特別行政區行政機關、立法機關、司法
機關應當依據有關法律規定有效防範、制止和懲治危害國家安全的
行為和活動。

 四、香港特別行政區應當建立健全維護國家安全的機構和執
行機制，強化維護國家安全執法力量，加強維護國家安全執法工作。
中央人民政府維護國家安全的有關機關根據需要在香港特別行政區
設立機構，依法履行維護國家安全相關職責。
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 五、香港特別行政區行政長官應當就香港特別行政區履行維
護國家安全職責、開展國家安全教育、依法禁止危害國家安全的行
為和活動等情況，定期向中央人民政府提交報告。

 六、授權全國人民代表大會常務委員會就建立健全香港特別
行政區維護國家安全的法律制度和執行機制制定相關法律，切實防
範、制止和懲治任何分裂國家、顛覆國家政權、組織實施恐怖活動
等嚴重危害國家安全的行為和活動以及外國和境外勢力干預香港特
別行政區事務的活動。全國人民代表大會常務委員會決定將上述相
關法律列入《中華人民共和國香港特別行政區基本法》附件三，由香
港特別行政區在當地公佈實施。

 七、本決定自公佈之日起施行。

5.	 The Chief Executive of the HKSAR must regularly report to 
the CPG on the HKSAR’s performance of the duty to safeguard 
national security, carry out national security education, and forbid acts 
and activities of endangering national security in accordance with the 
law, etc.

6.	 The NPC Standing Committee is entrusted to formulate 
relevant laws on establishing and improving the legal system and 
enforcement mechanisms for the HKSAR to safeguard national 
security, in order to effectively prevent, stop and punish acts and 
activities to split the country, subvert state power, organise and carry 
out terrorist activities and other behaviours that seriously endanger 
national security, as well as activities of foreign or external forces 
interfering in the affairs of the HKSAR. The NPC Standing 
Committee decides on including relevant laws into Annex III of the 
Basic Law of the HKSAR of the PRC to be promulgated and 
implemented by the HKSAR locally.

7.	 The decision shall go into effect as of the date of promulgation.
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